
Sundhedsudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 7. april 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 1076
Der henvises til SUU alm. del – bilag 345 for begrundelse for spørgsmålet.
Er det korrekt, at Styrelsen for Patientsikkerhed ikke havde fået information fra hospi-
talsledelsen og direktionen om, at henvisninger til lavdosis CT udelukkende er sket i
det 3. diagnostiske spor, hvor de praktiserende læger ikke havde ønske om henvisning
til Lungekræftpakken, enten fordi der ikke var ”begrundet” eller ”klinisk” mistanke om
lungekræft, eller fordi den praktiserende læge som led i en helhedsvurdering ikke fandt
henvisning til Lungekræftpakken tjente patienten bedst?
Resultater fra Silkeborg viser, at antallet af højdosis CT-skanninger er steget samtidig
med indførelsen af lavdosis CT-skanning, mens antal røntgen af lungerne (RX) er halve-
ret. RKKP har lavet en opgørelse, der viser, at Region Midtjylland skal lave 19.000 ekstra
CT-skanninger af brystkassen, for at regionens øvrige hospitaler når op på samme niveau
som i Silkeborg, hvad angår brug af CT.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Kristian Pihl Lorent-
zen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kristian.Lorentzen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jane Heitmann
formand
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